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Geachte mevrouw Kost, 

Hierbij ontvangt u de antwoorden op de schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de PW 
van 8 oktober 2014 over de werkruimte voor de provinciale lobbyist in Den Haag. 
Het college van Gedeputeerde Staten heeft de antwoorden op deze vragen vastgesteld op 28 
oktober 2014. 

Wij verzoeken u de statenleden in kennis te stellen van de vragen en antwoorden. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Gedeputeerde Staten van Flevoland, 
de secretaris, de voorzitter 

mr. drs T. van der Wal 

inlichtingen bij 

mr. E.M. Strating 
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Schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de PVV over de huisvesting voor de 
provinciale lobbyist in Den Haag, ingediend op 8 oktober 2014, en de antwoorden daarop van 
het college van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 28 oktober 2014 (1659877). 

Vraag 1. Kunt U aangeven waarom u de huurovereenkomst voor een lobbyistenruimte in Den Haag 
pas op 3 oktober heeft opgezegd, aangezien het "werk" van deze lobbyist gerelateerd was aan de 
voorgenomen Provinciefusie, welke al een aantal weken geleden is afgeblazen? 

Antwoord 
De veronderstelling dat de inzet van de lobbyist exclusief gericht is geweest op het dossier van de 
door het kabinet beoogde fusie van de drie Noordvleugel-provincies, is onjuist. De provincie heeft al 
sinds 2001 een lobbyist in dienst. Lobbyinzet is en wordt gepleegd op een reeks van dossiers en 
belangen. Zoals de thema's schaliegas, RRAAM, OV-SAAL, de Natuurwet etc. 
Het voornemen van het kabinet om te komen tot een Noordvleugelprovincie en de benoeming (dus 
in provinciale dienst) van de nieuwe lobbyist eind 2012 was voor het college aanleiding om de 
provinciale lobby weer met eigen lobbyruimte te ondersteunen, zoals onder de vorige lobbyist ook 
een periode het geval was. 

Vraag 2. Kunt u aangeven wat het totale kostenplaatje van deze lobbyist is geweest, dus inclusief 
huisvesting, en hoeveel uren de lobbyist daadwerkelijk bezig is geweest met zijn "werk"? 

Antwoord 
Het totale kosten plaatsje van de lobbyist bestond, tot 1 oktober j l . , op jaarbasis uit enerzijds de 
kosten van de lobbyruimte in Den Haag (Euro 15.000,-) en anderzijds uit het salaris en de 
werkgeverslasten van de lobbyist. 

Vraag 3.Heeft u een overzicht van de concreet meetbare resultaten die zijn bereikt in relatie tot 
de kosten? Zo ja, welke? En zo nee, waarom niet? 

Antwoord 
Behaalde successen in Den Haag zijn niet één op één te herleiden naar de inspanningen van enkel 
de lobbyist. De lobby is een schakel in een complex proces van belangenbehartiging waarbij de 
kracht van de keten als geheel de effectiviteit bepaalt. De lobbyist vormt hierbij zeker een nuttige 
schakel. Als voorbeeld van concrete resultaten noemen wi j : 

Bereikbaarheid Lelvstad Airport 
Mede dankzij de lobby in Den Haag is bereikt dat met het Rijk een intentieovereenkomst is 
getekend over verbreding van de A6 tussen Almere Buiten en Lelystad Zuid, met het oog op betere 
ontsluiting van Lelystad Airport. Het Rijk heeft zich gebonden om een grote investering te 
verrichten voor dit baanvak, inclusief een bijdrage aan een nieuwe afrit. 

Schaliegas 
Mede door de lobbyinzet is het dossier schaliegas hoog op de Haagse politieke agenda terecht 
gekomen en zijn de Flevolandse belangen op dit vlak daar scherp in beeld. Binnen het IPO heeft 
Flevoland op dit dossier een katalysatorfunctie vervuld, zijn krachten versneld gebundeld en is tot 
een stevige positiebepaling gekomen, ook met VNG, UvW en VEWIN. Gezamenlijk is een stevige 
lobby ingezet richting Tweede Kamer en minister van EZ. De Tweede Kamer volgt nu kritisch de 
stappen van het kabinet op dit dossier. 

NAK 
Via krachtenbundeling met tal van betrokken "stakeholders" in het veld en gerichte interventies bij 
de Tweede Kamer is veilig gesteld dat de belangen van de plantaardige sector in Nederland, die van 
NAK (Nederlandse Algemene Keuringsdienst voor zaaizaad en pootgoed van landbouwgewassen) te 
Emmeioord weerklank hebben gevonden bij een meerderheid in de Tweede Kamer. Het dossier van 
de NAK's heeft daardoor een eigen plaats gekregen in de discussie over de herijking van 
overheidstoezicht. Aanleiding voor deze discussie waren vooral de misstanden in de vleessector. 



P R O V I N C I E F L E V O L A N D 
Mede door de succesvolle lobby is er ruimte ontstaan voor de plantaardige sector om de 
kwaliteitscontrole zelf vorm en inhoud te geven. Voor Flevoland is met name ook van belang dat 
hiermee voor de afzienbare termijn de werkgelegenheid bij NAK Emmeioord wordt veilig gesteld en 
de NAK Emmeioord zijn rol effectief kan blijven spelen voor en binnen de landbouwsector van 
Noordoostpolder en Flevoland. 

Vraag 4. Bent u het met de PVV eens dat enige vorm van financiële uitgaven op dit vlak in de 
toekomst niet zinvol is, zeker als er geen vooraf meetbare doelstellingen zijn geformuleerd 
waaraan het rendement kan worden afgelezen? Waarom wel of niet? 

Antwoord 
Daar zijn wij het niet mee eens. Zie hiervoor het antwoord vraag 3. 

Vraag 5. Bent u van plan opnieuw een lobbyist af te vaardigen naar Den Haag als het onderwerp 
weer actueel wordt? En zo ja, kiest u dan weer voor een locatie tegen het Binnenhof aan? 

Antwoord 
Zoals hierboven aangegeven is de inzet van de lobbyist in de afgelopen periode niet beperkt 
gebleven tot het fusiedossier. Tijdens de duur van dit specifieke dossier heeft het college de 
lobbyfunctionaris wel opgedragen bij voorrang daaraan aandacht te geven. Nu het fusiedossier van 
tafel is, is er weer meer lobbycapaciteit voor andere prioritaire lobbydossiers. Het college heeft 
niet de intentie om de functie van lobbyist te beëindigen. Gelet op de opgedane ervaring in de 
laatste twee jaar wordt echter het hebben van een eigen werkruimte in Den Haag, voor de 
lobbyfunctionaris zelf en voor de provincie in bredere zin, niet langer strikt nodig geacht, reden 
waarom de bezuiniging is doorgevoerd. 


